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رئیس جمهور گفت: متاســفانه در حالی که فکر می شد 
شرایط به سمت آرامش اســت همزمان با انتخابات از یک 
طرف و مراسم عید فطر و سفرهای تابستانی همه دست به 
دست هم داد و از آنها مهمتر ورود ویروس هندی بود که از 
مرزهای شرقی و جنوبی وارد شد و کار را به مراتب سخت تر 
کرد و در نتیجه امروز با یک خیز صعودی در سراسر کشور 

مواجه هستیم.
به گزارش ایســنا، حجت الاســام و المسلمین حسن 
روحانی در جلسه ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا با اشاره 
به سطح رعایت پروتکل های بهداشتی در کشور اظهار کرد: 
به طور متوســط در کشــور ۴۸ درصد به پروتکل ها عمل 
می شــود که این رقم خیلی پایین اســت. توقع این است 

پروتکل ۸۵ درصدی و ۹۰ درصدی در کشور عمل شود.
 وی افزود: رعایت پروتکل ها پایین است، ویروس هندی 
هم وارد شده، تابستان هم هست. اجتماعات و دور همی ها 
هم باشــد و در رســتوران ها مراعات نشــود، با این شرایط 

پیداست چه مشکاتی برای مردم به وجود می آید.
روحانی با تاکید بر اینکه راه حل اصلی برای اینکه از جان 
مردم حفاظت شــود، فاصله گرفتن از ویروس است، گفت: 
این موضوع همیشه باید به عنوان یک دستور مهم مراعات 
شود. واکسن را هر چه بیشتر وارد کنیم می تواند موثر باشد. 
تاکنون بیش از ۷ میلیون واکســن تزریق شده دو میلیون 
دیگر هم توزیع شــده اســت که اینها هم به تدریج تزریق 

خواهد شد.
رئیس جمهوری ادامه داد: در این هفته شــش الی هفت 
میلیون دز دیگر وارد کشــور می شود. در مرداد ماه مقداری 
تولید داخلی هم می توانیم اســتفاده کنیم. بدین ترتیب در 
یکی دو هفته  آینده حدود ده میلیون دز در دسترس داشته 
و تزریــق می کنیم و اگر در اختیار باشــد تزریق آن هم در 

ظرف دو سه هفته می تواند انجام شود.
وی در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به وضعیت 
شیوع کرونا در کشور، تصریح کرد: متاسفانه در گزارش هایی 
که داده شد، مشاهده شد که برخی استان ها مانند کرمان، 
مازندران،  هرمزگان،  گلستان و سیستان و بلوچستان و حتی 
تهران در زمینه بســتری، شرایط مناســبی ندارند و تعداد 
بستری ها رو به افزایش اســت. بنابراین برخی استان ها در 

مسیر خیز هستند که باید مراقبت بیشتری کنیم.
روحانی افزود: ویروس کرونا در این ۱۷ ماه فشار زیادی 
بــر مردم و جامعه وارد کرد. غیر از موضوع ســامت مردم، 
آثار روانی کــه این ویروس در جامعه داشــت، چالش ها و 

خسارت های فراوان اقتصادی و فرهنگی بر ما وارد کرد. در 
زمینه معیشــت و خدمات مردم و در برخی مشاغل مانند 
حمل و نقل و گردشگری و در زمینه ورزشی دچار خسارت 

شدیم.
 رئیس جمهــوری با بیان اینکه در آموزش از شــرایط 
ایده آل فاصله گرفتیم، تاکید کرد: گرچه آموزش در فضای 
مجازی بود اما به هر حال هم در دبســتان و دبیرســتان و 
دانشــگاه مقداری از مسئله آموزش فاصله گرفتیم. در کنار 

آن در بحث مناسک دینی هم فاصله گرفتیم.
روحانی یادآور شد: متاســفانه در حالی که فکر می شد 
شرایط به سمت آرامش اســت همزمان با انتخابات از یک 
طرف و مراسم عید فطر و سفرهای تابستانی همه دست به 
دست هم داد و از آنها مهمتر ورود ویروس هندی بود که از 
مرزهای شرقی و جنوبی وارد شد و کار را به مراتب سخت تر 
کرد و در نتیجه امروز با یک خیز صعودی در سراسر کشور 

مواجه هستیم.
وی با تاکید بر اینکه اساســا حضور طولانی ویروس در 
بخشی از کشــور و انتقال به بخش دیگر به طور طبیعی با 
یک جهش مواجه است، گفت: ویروس در استانی می ماند و 
به استان دیگر منتقل می شود که خود آن به معنی جهش 
داخلی اســت. اگر بخواهیم به طور کلــی از ویروس فاصله 
بگیریم باید در داخل کشــور در اســتان های مختلف از آن 

جدا شــده باشیم. ضمن اینکه کشورهای همسایه و به طور 
کلی جهان هم باید شرایط مناسبی از نظر عدم شیوع کرونا 

داشته باشند.
رئیس جمهوری با بیان اینکه ما همه تاش خود را انجام 
می دهیم و مرز را کنتــرل می کنیم تا ویروس جهش یافته 
کمتر وارد شود، اظهار کرد: همه این کارها در سرعت ورود 
موثر است اما به هر حال ویروس از جایی وارد کشور می شود.

روحانی ادامه داد: در استان ها تاش می کنیم که سفری 
انجام نشــود اما با فاصله زمانی از اســتانی به استان دیگر 
دومرتبه شاهد انتقال ویروس هســتیم. همه این تاش ها 
انتشار و شیوع را به تعویق می اندازد اما اصل انتشار و انتقال 
و حتی جهش را متاسفانه در سراسر کشور به صورتی شاهد 

هستیم.
وی در بخش دیگری از ســخنانش با تاکید بر اینکه ان 
شاءالله وعده ای که به مردم دادیم که تا پایان این دولت افراد 
۶۵ سال به بالا و آنهایی که دارای بیماری زمینه ای هستند 
از واکسن استفاده کنند را عملی می کنیم، اظهار کرد: اکنون 
حتی در برخی از اســتان ها ۶۰ ســال  به بالا و در برخی از 
استان ها ۵۰ سال به بالا هم از واکسن استفاده می کنند، در 
برخــی از نقاط مرزی و جزایر حتی ۱۸ ســال به بالا هم از 

واکسن استفاده می کنند.
رئیس جمهوری یادآور شــد: برای موضوع بازگشــایی 

مدارس هم امیدواریم شرایطی باشد که در مهرماه گشایش 
صورت گیرد، واکسن برای آموزش و پرورش و معلمان هم 
مدنظر قرار دادند، برای اســتادان دانشگاه و همچنین برای 
عشــایر و گروه هایی که اعام شــده نیز از واکسن استفاده 

خواهد شد.
روحانی با تاکید بر اینکه ما به وعده مان در واکسیناسیون 
تا پایان دولت عمل می کنیم، ادامه داد: یکی از واکسن های 
داخلی ما که به بازار آمده و امیدواریم دومی و سومی هم به 
تدریج تا پایان دولت بتوانند در مســیر واکسیناسیون مردم 

قرار بگیرند.
وی تأکید کرد: تزریق واکسن نباید عاملی باشد که مردم 
فکر کنند پروتکل های بهداشــتی را کنار بگذارند. اگر ۲ دز 
واکسن تزریق شود، در کاهش مرگ و میر بسیار موثر است، 
اما اینچنین نیست که حتما جلوی ابتا را بگیرد. برای اینکه 
این ویروس مرتب جهش پیدا می کند، ابتا و مشکل خواهد 

بود و ما حتماً باید پروتکل ها را مراعات کنیم.
رئیس جمهوری یادآور شد: در بسیاری از کشورها، بعد از 
واکسیناسیون پروتکل ها را کنار گذاشتند، پشیمان شدند و 
الان دوباره به مردم توصیه می کنند از واکسن استفاده کنند 
و از اجتماعات پرهیز  کنند. اگر در آینده قادر باشــیم تمام 
مردم را واکسینه کنیم، اگر کشورهای اطراف ما و منطقه یا 
حتی در جهان کشورهایی باشند در آنجا کرونا باشد، باز هم 

ممکن است که به کشور ما سرایت پیدا کند.
روحانــی با بیان اینکه مصونیت کافی زمانی اســت که 
واکسیناسیون در همه کشورها انجام بگیرد، تصریح کرد: به 
همین دلیل کشورهای اروپایی در سطح وسیعی از واکسن 
اســتفاده کردند. اما چون کشورهای دیگر در اطراف آنها یا 
کشــورهای آفریقایی یا کشورهای آمریکای لاتین استفاده 
نکردند دومرتبه این ویروس جهش یافته وارد این کشورها 
شده است. البته شاید مرگ و میر به صورت قبل نیست اما 

ابتا و اشغال تخت هست و مشکاتی به وجود می آورد.
رئیــس جمهوری با بیان اینکه باید همه توان خود را به 
کار بگیریــم که جلوی عادی انگاری کرونا در جامعه گرفته 
شود، اظهار کرد: مردم بدانند که این ویروس و چرخه انتقال 
و ســرایت وجود دارد. این بیماری همچنان می تواند برای 
مردم خطرناک باشد بنابراین همه باید پروتکل ها را رعایت 
کنیــم. مصونیت از این ویروس زمانی اســت که کل مردم 
جهان بتوانند از واکسن استفاده کنند که تا آن زمان فاصله 
زیادی اســت و باید برای زندگی طولانی مدت در شــرایط 

کرونایی و اجرای همه پروتکل ها آماده باشیم.

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مدیریت کرونا:

برخی استان ها برای بستری، شرایط مناسبی ندارند
با یک خیز صعودی در سراسر کشور مواجهیم

رئیس جمهور منتخب با بیــان اینکه مبارزه با بیماری 
کرونــا باید بدون معطلی و بی وقفه پیگیری شــود، گفت: 
دولت اختصــاص اعتبارات و بودجه برای واکسیناســیون 

عمومی را در اولویت قرار می دهد
به گزارش ایســنا به نقل از روابــط عمومی دفتر رئیس 
جمهور منتخب، حجت الاســام والمسلمین سید ابراهیم 
رئیســی در نشســتی با مســئولان و کارشناســان حوزه 
واکسن و واکسیناســیون کرونا ضمن تقدیر از کادر درمان 
و با گرامیداشــت یاد شــهدای مدافع سامت که فداکارانه 
در میــدان مبارزه با بیمــاری کرونا وارد عمل شــده اند، 
اظهارداشت: ورود متخصصان داخلی به عرصه تولید واکسن 
کرونا که قابل رقابت با انواع واکســن خارجی باشد، باعث 

افتخار است. 
وی خاطرنشان کرد: امروز با همت متخصصان کشورمان، 
دانش تولید واکسن کرونا بومی شده و باید گسترش یابد و 

دولت هم خود را موظف می داند در این زمینه حمایت های 
لازم و واقعی را انجام دهد.

دکتــر رئیســی حمایت عملــی از شــرکت ها و تولید 
کنندگان واکسن کرونا را مورد تاکید  قرار داد و گفت: نوع 
حمایت ها نباید در حد حرف باشد و دولت سیزدهم ضمن 
دقت و تسریع در صدور مجوزهای لازم، اختصاص اعتبارات 

و بودجه را در اولویت قرار می دهد.
رئیــس جمهور منتخب با بیان اینکــه اقدامات لازم در 
زمینه مبارزه با بیماری کرونا باید بدون معطلی و بی وقفه 
پیگیری شــود، گفــت: بی تردید آنچه تاکنــون در زمینه 
واکسیناسیون انجام شــده لازم بوده اما قطعا کافی نیست 

و اعداد و ارقام موجود نباید ما را قانع کند.
رئیســی خاطرنشــان کرد: ماک و محور اصلی، تولید 
داخلی واکســن و  حمایت از تــاش متخصصان ایرانی در 
این زمینه است که باید به دقت و سرعت، مشکات و موانع 

موجود در این مسیر برطرف شود. البته درکنار تولید داخل 
باید خرید واکســن خارجی معتبر هم با ســرعت پیگیری 

شود.
رئیس جمهــور منتخب در ادامه  بــا تاکید بر اهمیت 
واکسیناسیون عمومی و تاثیر آن بر زندگی روزمره، معیشت 
و اقتصاد، گفت: آرامش خاطر و مصونیت بخشی مردم برای 
ورود به فصل پاییز و زمستان اهمیت ویژه ای دارد لذا باید 
با استفاده از تمام ظرفیت ها زمان واکسیناسیون عمومی را 

کاهش دهیم.
رئیــس جمهور منتخب همچنین بــا تاکید بر تاثیرات 
واکســن کرونا از لحاظ روحی و روانی و نیز کاهش تلفات 
انســانی، اظهارداشــت: باید مبنای کار را بر هر چه کمتر 
شــدن تلفات هموطنانمان بر اثر ابتای به کرونا قرار دهیم 
و در این راســتا حتی جان یک نفر هــم اهمیت دارد زیرا 

خانواده های بسیاری عزادار می شوند.

وی در ادامــه با طرح این ســوال که آیــا آنچه تاکنون 
انجام شــده نهایت استفاده از ظرفیت کشــور در راستای 
واکسیناسیون است، تصریح کرد: به نظر بنده اینطور نیست 
و ظرفیت هــای زیادی در عرصه تولید و واردات وجود دارد 
که باید فعال شود و در این زمینه اختصاص بودجه و انجام 

حمایت لازم از طرف دولت، دارای اولویت است. 
رئیــس جمهور منتخــب با بیان اینکه باید نســبت به 
واکســن تولید داخل، تشــویق و حمایت های لازم، ماک 
عمل قرار بگیرد، گفت: ضروری اســت مشوق های ویژه ای 
برای تولیدکنندگان داخلی واکسن در نظر گرفته شود و از 
طرف دیگر باید بتوانیم تا قبل از رســیدن فصل سرما کار 

جدی و متفاوتی انجام دهیم.
رئیسی در پایان اســتفاده از نیروهای مردمی، بسیج و 
جمعیت هال احمر را در واکسیناسیون عمومی مورد تاکید 

قرار داد.

رئیس قــوه قضائیه گفت: مبارزه با فســاد 
اقتصادی واجب و ضروری اســت، اما دستگاه 
قضا در دوره تحول و تعالی با همه مظاهر فساد 

در همه حوزه ها برخورد خواهد کرد.
بــه گزارش قــوه قضاییه،  حجت الاســام 
 والمســلمین غامحسین محســنی اژه ای در 
دیدار با اعضای جامعه مدرســین حوزه علمیه 
قم با بیان اینکه در دهه پنجم انقاب با مسائل 
متفاوت از دهه های گذشته مواجه هستیم یکی 
از این مســائل را تغییر نســل در کشور عنوان 

کرد.
وی افزود: بســیاری از کســانی که قبل از 
انقاب را دیــده بودند اکنــون در قید حیات 
نیســتند و نســلی کاماً جدید با خواسته ها و 
ســبک زندگی جدید به وجــود آمده که همه 
به ویژه روحانیت به عنــوان پرچم داران اصلی 
انقاب وظیفه دارند مســائل اســام را با زبان 

جدید برای تبیین کنند.
رئیس قوه قضائیه گفت: بخشی از تحولی که 
در دنیا ایجاد شده ناشی از گسترش فناوری های 
نوین و پیدایش فضای مجازی است که بر ابعاد 
و زوایای زندگی ما سایه افکنده و نیازمند نگاه 
و قوانیــن و مقررات و آموزش متناســب برای 

مواجه با این انقاب هستیم.
 محسنی اژه ای افزود: مقام معظم رهبری در 
سال ۹۰ هنگام تأسیس شورای عالی مجازی با 
اشاره به اهمیت فضای مجازی بر لزوم شناخت 
این فضا و طراحی نحــوه مواجهه  با آن تأکید 
داشتند و ریاست این شورا را به رئیس جمهور 
واگذار کردند تا تأمین زیرساخت ها و نرم افزارها 
و تولیــد محتوا در این حوزه مهم جدی گرفته 

شود.

رئیــس قوه قضائیه گفت: امــروز با رویکرد 
جدیــدی مواجهیم که دشــمن می خواهد از 
طریق مســائل فرهنگی و سیاسی به اعتقادات 
ما ضربه بزنــد و در کنار اقدامات نظامی به این 

اقدامات امید بسته است.
 محســنی اژه  ای افزود: گاهی اوقات ضرر 
و زیان فســاد سیاسی به مراتب بیشتر از فساد 
اقتصادی اســت و یا با برخی مفاسد فرهنگی 
مواجه هســتیم که خود زمینه ســاز فســاد 
اقتصــادی و به مراتــب خطرناک تر از این نوع 

فساد هستند.
وی بر همین اساس خاطر نشان کرد: مبارزه 
با فســاد اقتصادی امری ضروری لازم و واجب 
اســت اما باید به مبارزه با همه مظاهر فســاد 
توجه داشــت و قوه قضائیــه در دوره تحول و 
تعالی این مســأله را در دســتور کار خود قرار 

داده است.
رئیــس قــوه قضائیه با اشــاره بــه برخی 
دوگانگی هــا و چندگانگی هــا در برخــورد با 
مســائل و پدیده هــا، گفت: اگــر نتوانیم این 
پراکندگی ها را جمــع کنیم محصول و نتیجه 
کار ما کاریکاتوری می شود که بخشی متورم و 
بخش دیگر کوچک تر می شود و کارایی لازم را 

نخواهد داشت.
 محســنی اژه  ای افزود: یکــی از این موارد 
مبارزه با فســاد اقتصادی است و بی تردید اگر 
نارسایی ها در فعالیت های اقتصادی و لایه های 
مختلف اداری برطرف نشود، برخورد با فساد راه 

به جایی نمی برد.
وی با بیان اینکه فســاد پدیده ای مســری 
اســت، تأکید کرد برای ریشــه کنی فساد باید 
بسترها، ریشه ها و گلوگاه های آن را از بین برد.

رئیس قوه قضائیه گفت: باید در کنار مبارزه 
با کســانی که با قانون گریزی و برنامه ریزی و 
به طور ســازمان یافته مرتکب فساد می شوند 
راه های فساد را ببندیم تا زمینه سرمایه گذاری 

سالم در کشور فراهم شود.
محســنی اژه  ای این نکته را متذکر شد که 
در کنار کسانی که تعمداً مرتکب فساد و تخلف 
می شــوند کســانی هم از روی غفلت و اشتباه 
خاف می کنند و یا حتی به خاطر نوسانات بازار 
و سوءمدیریت ها و تغییرات مکرر بخشنامه ها و 
مقررات برخی مشــکات را به وجود می آورند 

که باید حساب این سه گروه از هم جدا باشد.
وی افــزود: گاهی بــا برخی افــراد مواجه 
می شــویم که نمی دانند بانک ها و شورای پول 
و اعتبار چه بخشــنامه ای دادند یا چه تصمیم 
گرفتند و نمی توانند آنچه تعهد کرده اند عمل 

کنند و دچار معوقات بانکی و بدهی می شوند.
رئیس قوه قضائیــه افزود: در کنار این افراد 
ما درگیر یک جنگ اقتصادی با کسانی هستیم 
که مرتکب فساد و قاچاق و رانت می شوند و ما 
باید با این افراد که پول و ارز دریافت کردند اما 
در جــای خود صرف نکرده اند به گونه ای دیگر 

عمل کنیم.
 محسنی اژه ای با اشاره به اهمیت پیشگیری 

از جرم گفت: قوه قضائیه به تنهایی نمی تواند از 
وقوع جرم پیشگیری کند و یکی از عوامل بروز 
جرم کم کاری ها در دیگر حوزه هاست که منجر 

به معضاتی چون بیکاری می شود.
وی ادامــه داد: اگر جوانان بیکار باشــند و 
امید هم نداشته باشند به راحتی فریب خورده 
و مسأله دار می شوند و گرایش پیدا می کنند و 
یا گرفتار معضــات اجتماعی همچون اعتیاد، 

طاق و افکار انحرافی می شوند.
رئیس دســتگاه قضا در ایــن این زمینه به 
تصویب قانونی در مجلس اشــاره کرد و گفت: 
مجلس بعد از تصویب قانون پیشگیری از جرم 
که مورد اختاف با شورای نگهبان قرار گرفت 
آن را به مجمع تشخیص مصلحت نظام فرستاد 
و پــس از تبدیل ۱۴ ماده به ۶ ماده، در مجمع 

تصویب و آیین نامه آن نیز اباغ شد.
محســنی اژه  ای افزود: بر اساس این قانون 
قوای سه گانه وظایفی برای پیشگیری از وقوع 
جرم دارند که باید به طور همه جانبه انجام شود 
و انجام وظایف از ســوی یک قوه، نتیجه بخش 

نخواهد بود.
رئیس قوه قضائیه در این خصوص به یکی از 
معضات در هماهنگی کارها اشاره کرد و گفت: 
امروز شــاهد نفوذ دشــمن و توطئه های آنها 
هستیم و اگر بتوانند سودای براندازی هم دارند 
و ما موظف به مقابله این تحرکات هســتیم و 
باید جریانات سازمان یافته و باندهای خطرناک 

را شناسایی و با آنها برخورد کنیم.

محســنی اژه ای افزود: دستگاه قضایی فاقد 
پلیس قضایی است و برای انجام مأموریت های 
خود بایــد از نیروهای اطاعاتــی و امنیتی و 

انتظامی کمک بگیرد.
رئیس قوه قضائیه خاطر نشان کرد: کشف، 
شناســایی و دستگیری عناصر فاسد و متخلف 
کاری تخصصی و ظریف است که از طرفی باید 
حریــم خصوصی افراد حفظ شــود و از طرف 
دیگر بایــد مراقب بود منافع ملی لطمه نخورد 
و در واقــع هم حقوق افراد و هم حقوق جامعه 

باید رعایت شود.
 محســنی اژه ای با اشاره به اهمیت مسائل 
فرهنگی، گفت: امروز دشــمن از طریق جنگ 
نرم اهداف خود را پیگیری می کند و می خواهد 
الگوی نامناســبی به زندگی مردم تزریق کند 
که این امر عادی نیســت و بــا برنامه ریزی و 

سرمایه گذاری صورت می گیرد.
رئیس دســتگاه قضا افزود: اگر در برخورد 
با پدیده ها صرفاً به مقابله ســخت و دستگیری 
و بازداشــت توجه کنیم و از اقدامات فرهنگی 
غفلت نماییم نمی توان این نوع مســائل را حل 

کرد.
 محسنی اژه  ای تصریح کرد: ما وظیفه داریم 
در کنار مسئولیت های اداری همچون تحقیق و 
بازجویی و انتقال بــه زندان به موضوع تربیت 
افــراد با عمل و زبان و حســن خلق نیز توجه 

کنیم تا اقدامات مان اثربخش و سازنده باشد.
رئیس قــوه قضاییــه در همین راســتا از 
صاحبــان تریبون های مختلف بــه ویژه علما 
و روحانیــون و حوزه های علمیه خواســت که 
دســتگاه قضایی را در پیگیری مأموریت های 

فرهنگی اش نیز یاری دهند.

مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های استراتژیک 
ریاست جمهوری با بیان این که آینده برجام کاما بستگی 
دارد به این که در ایران و آمریکا چه ارزشی برای برجام قائل 
باشــند، گفت: برجام به رغم همه انتقادها هنوز یک توافق 
قابل دفاع است و می تواند ســنگ بنا برای توافق های آتی 

باشد و انتظارات طرفین را برآورده کند.
دیاکو حسینی در گفت وگو با ایسنا، در خصوص روندی 
که مذاکرات برجام تا به امروز داشــته و آینده ای که برای 
آن می توان تصور کرد گفت: با توجه به این که طی سالهای 
گذشــته بعد از خروج آمریکا از برجام طبعا بخش بســیار 
بزرگی از مزایای اقتصادی که ایران انتظار داشت از برجام به 
دست آید محقق نشده است، امروز صحبت درباره  منافعی 
کــه برجام برای ایران داشــت از دیــدگاه افکار عمومی که 

چندان آشنایی به مسائل فنی ندارند دشوار است.
وی افزود: اما بزرگترین اقدامی کــه برجام انجام داد در 
کنار سایر منافعی که می توانست داشته باشد، تاش بسیار 
موفق و بزرگی بود برای غیر امنیتی کردن پرونده هســته 
ای ایران که تا پیش از آن ذیل فصل هفت منشــور سازمان 

ملل بود. موضوعی که همــه قدرتهای بزرگ جهانی بر آن 
اجماع داشتند.

این پژوهشگر ارشد مســائل استراتژیک همچنین بیان 
کــرد: در واقع برجام این کار مهم را انجــام داد و با خارج 
شدن ایران از ذیل فصل ۷ منشور سازمان ملل کمک بزرگی 
کرد که برنامه هســته ای ایران به وضعیت  عادی خودش 
برگردد گرچه می توانست باعث مزایای اقتصادی برای ایران 
باشــد اما به دلایلی که می دانیم در طــرف مقابل توافق از 
جمله بخش تندرو جامعه سیاسی در واشنگتن ، عربستان 

سعودی، مخالفت هایی هم وجود داشت.
حسینی خاطر نشان کرد: صرف این که می بینیم برجام 
هنوز نتوانسته مزایای اقتصادی در خصوص رفع تحریم ها را 
عملیاتی کند نباید باعث شــود که اصل موضوع را در روند 

تمام شدن مساله هسته ای ایران نادیده بگیریم.
مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های استراتژیک 

ریاســت جمهوری همچنین درباره ی آینده ای که برجام 
می تواند داشته باشــد، گفت: این موضوع کاما بستگی به 
این دارد که در ایران و آمریکا چه ارزشــی برای برجام قائل 

باشند، هیچ سرنوشت مقدری برای برجام وجود ندارد.
وی ادامه داد: همان طور که می شود برجام را به راحتی 
کنار زد و به سمت تنش ها رفت به همان راحتی هم می شود 
ارزش برجام را به رغم نواقصی که دارد و در آمریکا و تهران 
هم فهمیده شــد به عنوان یک قدم برای کاهش تنش ها و 
مدیریت خصومت ریشــه دار بین ایــران و آمریکا ، در نظر 

گرفت.
این پژوهشگر مســائل استراتژیک همچنین اظهار کرد:  
بنابراین آینده برجام بســتگی به ایــن دارد که کدام طرف 
چه نوع نگاهی به فلسفه برجام و چشم اندازی که می تواند 

داشته باشد، دارد.
دیاکو حســینی در ادامــه گفت: در واشــنگتن دولت 

بایدن اهمیت برجام را فهمیده اســت و تجربه ترامپ برای 
واشنگتن درس آموزی خوبی داشته که در دولت دموکرات 
حال حاضر تــاش خوبی صورت گیرد برای این که برجام 

حفظ شود.
مدیــر برنامــه مطاللعــات جهانی مرکز بررســی های 
اســتراتژیک ر یاست جمهوری در ادامه گفت: در تهران در 
ســطوح عالی نظام برجام به رغم همه انتقاد هایی که به آن 
شده، هنوز یک توافق قابل دفاع تصور شده و دنبال می شود. 
طبیعی است که ایران احساس نکند که از ابعاد اقتصادی آن 
بهره مند می شود مگر زمانی که مطمئن شود توافقی که در 
وین در حال انجام است احیا شده و به نتیجه برسد و ما را به 
جایی برسانند که ببینیم خروج آمریکا از آن آسان نخواهد 
بود و طبیعتا تا آن زمان ایران  ماحظات و ســخت گیری 

خواهد کرد که طبیعی و قابل انتظار است.
دیاکو حســینی در پایان خاطرنشان کرد: فکر می کنم 
جدای از این مســاله طرفین متوجه هســتند که اگر واقع 
بینانه به موضوع نگاه کنند برجام هنوز یک توافق قابل دفاع 

است و می تواند سنگ بنا برای توافقات آتی باشد.

رئیسی:

دولت اختصاص اعتبار برای واکسیناسیون عمومی  را در اولویت قرار می دهد

رئیس قوه قضائیه:

قوه قضائیه با مظاهر فساد در همه حوزه ها برخورد می کند

برجام هنوز یک توافق قابل دفاع است

با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی انجام شد
 انتصاب حجت الاسلام ربانی به نمایندگی ولی فقیه

 در جهاد کشاورزی
آیت الله خامنه ای در حکمی حجت الاسام ربانی را به نمایندگی ولی  فقیه در وزارت 

جهاد کشاورزی منصوب کردند.
به گزارش ایسنا، در حکم رهبر انقاب اسامی آمده است:جناب حجت الاسام آقای 

حاج سیدحسن ربانی دامت توفیقاته
با توجه به پایان یافتن مأموریت جناب حجت الاسام تقوی در وزارت جهاد کشاورزی 
و با تقدیر از خدمات ایشان، جنابعالی را که بحمدالله از سوابق مدیریت جهادی و کارآمد 
برخوردار می باشید به نمایندگی در آن وزارت منصوب می کنم. شرح وظائف قانونی در 
احکام مربوطه آمده اســت. امید است با نشاط کاری و ابتکاری که در جنابعالی هست 

حضور جنابعالی به پیشرفت مطلوب امور کمک کند.

مرگ جوان شادگانی در جریان اعتراضات به تنش آبی
سرپرســت فرمانداری شادگان از کشته شــدن یک نفر در جریان تجمع اعتراضی 

حمایت از معترضان به وضعیت کم آبی، خبر داد.
امیــد صبری پور در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: شــب ۲۵ تیرماه برخی از مردم 
شــادگان در حمایت از معترضان به وضعیت کم آبی در شهرستان های دیگر، در سطح 

شهر تجمع کردند.
وی افزود: در جریان این تجمع، افراد فرصت طلب و اغتشاشــگر به ســمت ماموران 
نیروهای امنیتی و تجمع کنندگان تیراندازی کردند که تیر به یک رهگذر که جوانی ۳۰ 

ساله بود، اصابت و منجر به مرگ آن شد.
صبری پور گفت: مســببان این حادثه توسط نیروهای انتظامی و امنیتی شناسایی و 

شب گذشته برخی دستگیر شده اند و دستگیری دیگر افراد نیز در دستور کار است.

 آزادسازی یک میلیون متر مربع از 
اراضی حریم رودخانه های شهریار

دادســتان عمومی و انقاب شــهریار از رفع تصرف از حریم و بســتر رودخانه های 
شهرستان شهریار خبر داد و گفت: با پیگیری های به عمل آمده از طریق اداره ثبت اسناد 
و اماک، اسناد مالکیت اراضی بستر رودخانه های مذکور نیز به نام وزارت نیرو صادر شد.

به گزارش ایســنا به نقل از رســانه و ارتباطات دادگستری کل استان تهران، حمید 
عســگری پور عنوان کرد: در راستای اعمال ماده ۱ و تبصره ۳ و ۴ ماده ۲ قانون توزیع 
عادلانه آب نســبت به رفع تصرف از حریم و بســتر رودخانه های شهرستان شهریار به 

مساحت یک میلیون و ۸۴۴ هزار و ۵۲۲ مترمربع اقدام شد.
وی تصریح کرد: همچنین با پیگیری های به عمل آمده از طریق اداره ثبت اسناد و 

اماک، اسناد مالکیت اراضی بستر رودخانه های مذکور نیز به نام وزارت نیرو صادر شد.

 ابلاغ سیاست های اجرایی تشویق
 و حمایت از کار آفرینان پیشرو

معاون اول رئیس جمهور سیاســت های اجرایی مربوط به تشــویق و حمایت از کار 
آفرینان پیشــرو را اباغ کرد. به گزارش پایگاه اطاع رســانی دفتر هیات دولت، هیات 
وزیران در جلســه ۲۰ تیر ۱۴۰۰ نظر به ضرورت گذار از وابســتگی اقتصاد به نفت به 
اقتصاد مبتنی بر کارآفرینی و نوآوری، ایجاد شــغل پایدار و افزایش درآمد سرانه ملی، 
اعضای دولت با هدف تشویق و حمایت از کارآفرینان پیشرو، ضمن موافقت با پیشنهاد 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، سیاست های اجرایی مربوط را از تصویب گذراندند.
بر این اساس، کارآفرینان پیشرو به مدت سه سال از مشوق های این مصوبه بهره مند 
خواهند شــد و بعد از آن لازم است تا دوباره ارزیابی شوند. کارآفرین پیشرو به شخصی 
اطاق می شود که کسب و کار بنیانگذاری شده توسط او اقدام به ارتقای زنجیره ارزش 
صنعت مربوط خود نموده و به سطح مشخصی از رشد شاخص ترکیبی اشتغال، فروش 
و صادرات دســت یافته اســت. عاوه بر این، دانشگاه ها می توانند به کارآفرینان پیشرو 
مدرک دکتری افتخاری اعطا نمایند. وزارت علوم نیز موظف اســت چارچوب های لازم 
برای همکاری و حضور کارآفرینان پیشــرو در دانشگاه ها، بدون در نظر گرفتن مدرک 
تحصیلی آنان، به عنوان مدرس یا استاد مدعو در حوزه های مرتبط با فعالیت کاری آنان 
یا حوز های کارآفرینی را فراهم نماید. همچنین معاونت علمی و فناوری موظف است با 
هدف رفع نیازهای فناورانه کارآفرینان پیشــرو، مشوق های لازم جهت ارتقای همکاری 

آنها با شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان را طراحی و اجرا کند.
گمرک جمهوری اسامی ایران نیز موظف است ورود مواد اولیه و تجهیزات فناورانه 
مرتبط با فعالیت های اصلی کارآفرینان پیشرو را با تأیید دستگاه تخصصی مربوطه و احراز 
شرایط مربوطه، مشمول تسهیل تشریفات گمرکی قرار دهد. کارآفرینان پیشرو بعد از 

احراز شرایط، جزء فعالان اقتصادی مجاز گمرک شناخته می شوند.

کاهش جوجه ریزی و افزایش تقاضا
 قیمت مرغ را افزایش داده است

یک عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسامی گفت: کاهش نظارت بر روی 
قیمت ها، کاهش جوجه ریزی و افزایش تقاضای گوشت سفید در فصل تابستان از جمله 

دلایل افزایش قیمت مرغ است.
اصغر سلیمی در گفت وگو با ایسنا درباره گران شدن قیمت مرغ تا کیلویی ۳۹ هزار 
تومان، اظهار کرد: به نظر می رسد نظارت روی قیمت ها نسبت به قبل کاهش یافته است. 
باید نظارت دقیق روی تولید و توزیع مرغ انجام شود تا شاهد این قیمت های عجیب و 
غریب نباشیم. البته یکی از دلایل گران شدن مرغ کاهش جوجه ریزی است که در این 

باره نیز باید مشکات مرغداران حل شود تا شاهد چنین معضلی نباشیم.
وی افزود: معمولاً در تابستان مصرف گوشت سفید افزایش می یابد و وقتی تقاضا در 
بــازار بالاتر رود عرضه کاهش می یابد و در نتیجه قیمت مرغ هم افزایش پیدا می کند. 
علت اصلی این مشکل نبود مدیریت صحیح و نظارت کافی بر روی قیمت ها در هنگام 
توزیع است. نماینده مردم سمیرم در مجلس، گفت: تولید جوجه شرایط خاصی دارد که 
این شرایط باید برای مرغداران فراهم باشد و تا زمانی که موانع بر سر راه مرغداران رفع 

نشود و نهاده ها به موقع و با قیمت مناسب تحویل آنان نشود این مشکات ادامه دارد.
ســلیمی تصریح کرد: دولت همیشه باید سعی کند ذخایر استراتژیک خود را تأمین 

کند تا مشکلی در تنظیم بازار به وجود نیاید.

اقدامات قابل توجه بابک زنجانی به روایت وکیلش
وکیــل مدافع بابک زنجانی می گوید موکلش اقدامــات قابل توجهی انجام داده و با 
توجه به اقداماتی که انجام شده چنانچه وجوه مربوطه مسترد شود قطعا موکل مشمول 

عفو خواهد شد.
رسول کوهپایه زاده در گفت وگو با ایسنا در ارتباط با سخنان رئیس دیوان عالی کشور 
درباره اجرای حکم قطعی اعدام بابک زنجانی گفت: بر اســاس دادنامه قطعی صادره از 
سوی دیوان عالی کشور چنانچه موکل وجوه مربوطه را مسترد نماید و مطالبات شرکت 
نفــت را پرداخت کنــد، از مقررات ذیل ماده ۱۱۴ قانون مجازات اســامی که به عفو و 
بخشودگی اشــعار دارد بهره مند می شود؛ لذا همان رای قطعی و مرجعی که  مجازات 
اعدام را برای موکل تعیین کرده است؛ بافاصله پس از این تعیین مجازات به صراحت  
در رای خود به عفو و بخشودگی که از تاسیسات مهم قانون مجازات اسامی مصرح در 

ماده  ۱۱۴ قانون مربوطه است، تصریح کرده است.
وی افزود: موکل اقدامات قابل توجهی انجام داده و طی وکالت رســمی باعزل کلیه 
اموال و دارایی خودش را در ایران به شرکت ملی نفت ایران منتقل کرده است. همچنین 
اقدامات مناسب و همکاری موثر  و قابل توجهی در جهت انتقال اموال و وجوه خارج از 

کشور خود انجام داده که مسولان ذی ربط  از کم و کیف آن مطلع هستند.
کوهپایه زاده در پایان تاکید کرد: لذا از آنجا که دادنامه صادره بر این موضوع صراحت 
دارد  و خالی از شــک و شــبهه است؛ با توجه به اقداماتی که انجام شده چنانچه وجوه 
مربوطه مسترد شود قطعا موکل مشمول عفو خواهد شد و همه باید در مقابل قانون و 

آرای قطعی مراجع ذی صاح قضایی تمکین کنیم.

شرط موفقیت دولت آینده مهار تورم است
نماینده مردم شهربابک در مجلس شورای اسامی مهار تورم را شرط موفقیت دولت 
آینده عنوان کرد و از رئیس جمهور منتخب خواست از افراد خبره، کاربلد و باتجربه در 
کابینه خود استفاده کند. مصطفی رضاحسینی قطب آبادی در گفت وگو با ایسنا، اظهار 
کرد: بحث مهم و داغ این روزها بعد از انتخابات ریاست جمهوری انتخاب کابینه دولت 
جدید است؛ آقای رئیسی در دوران انتخابات صحبت از کابینه فراجناحی کردند و این که 

از همه گروه ها استفاده می کنند و ندای وحدت سردادند.
وی اضافه کرد: در عالم سیاســت شــعار یک چیز است و عمل به آن چیز دیگری، 
آنچه آقای رئیسی مطرح کردند طبیعتا متفاوت خواهد بود از آنچه به آن عمل می شود 
در این دوره از انتخابات طیف وسیعی از جریانات اصولگرایی دورهم جمع شدند و برای 
ایشــان کار کردند آقای قالیباف وارد عرصه انتخابات نشد آقای رئیسی وارد این عرصه 
شدند. از طرفی آقای رئیسی، اصاح طلب ها و آقای روحانی را متهم به فروپاشی اقتصادی 
می کنند. برخی نزدیکانشان افراد این طیف را ضد انقاب و کسانی می دانند که به گفته 
آنها آب به آسیاب دشمن می ریزند. آقای رئیسی البته بعد از پیروزی در انتخابات گفت 
که از جریانات مخالف هم استفاده می کنم با برخی از کارشناسان تماس گرفت و از آنها 
مشورت خواست و سامانه ای برای نظردادن مردم نیز طراحی کرد، اما به اعتقاد من در 

عالم سیاست این اقدامات بیشتر جنبه پوپولیستی دارد.

اخبار کوتاه


